

What makes India urban?

Das Ausstellungsprojekt "What Makes India Urban? Challenges towards Mobility, Infrastructure, Energy and Perpetual Change" gibt Einblicke in das neue urbane Indien. Die Ausstellung findet im Rahmen der Asien-Pazifik-Wochen 2009 mit dem diesjährigen Schwerpunktthema „Mobilität und Energie“ vom 09. Oktober – 26. November statt. Ausstellungsort ist die Galerie Aedes am Pfefferberg in Berlin.

Im Rahmen der Ausstellung wird am 10. Oktober ab 15:00 Uhr ein Symposium zum Thema "What Makes India Urban?" durchgeführt. Teilnehmer aus Indien und Europa diskutieren über aktuelle Entwicklungen und zukünftige Herausforderungen der Urbanisierung Indiens, wobei unterschiedliche Disziplinen wie Architektur, Design, Stadtplanung und Ökologie berücksichtigt werden. In diesem Zusammenhang wird PD Dr. Kai Rommel vom Fachgebiet Ressourcenökonomie einen Einblick in das von der HU Berlin und dem Bundesministerium für Bildung und Forschung initiierte Projekt "Climate and Energy in a Complex Transition Process towards Sustainability in Hyderabad" geben. Dieses Projekt wird von Prof. Dr. Dr. h. c. Konrad Hagedorn vom Fachgebiet Ressourcenökonomie an der Landwirtschaftlich-Gärtnerischen Fakultät geleitet und entwickelt institutionenökonomische Konzepte zur Anpassung an den Klimawandel und zur Vermeidung von Klimaeffekten vor dem Hintergrund des steigenden Lebensstandards sowie der wachsenden Anzahl von Fahrzeugen in Hyderabad und hat das Ziel Hyderabad als Niedrigemissionsstadt in Asien zu etablieren.

Das Symposium wird in englischer Sprache abgehalten und um Anmeldung wird gebeten.

Weitere Informationen zu den Aedes Veranstaltungen unter: http://aedes-arc.de/sixcms_4/sixcms/list.php?page=pg_aedes_austell07_dt_coming und zum Megacity-Projekt unter: <http://www.sustainable-hyderabad.de/>.

Symposium "What Makes India Urban?", 10.10.2009

Ort: Aedes Network Campus Berlin, Christinenstr. 18, 10119 Berlin

What makes India urban?

The exhibition project "What makes India Urban? Challenges towards Mobility, Infrastructure, Energy and Perpetual Change" shows insights in the new urban India. The exhibition takes place in the framework of the Asia-Pacific Weeks 2009 from October 9 to November 26 at the Galerie Aedes am Pfefferberg in Berlin.

This year's thematic focus is "Mobility and Energy". On October 10 from 3 to 6:30 pm. a symposium will open this exhibition. Participants from Europe and India will discuss the current evolutions and future challenges in different disciplines such as architecture, design, urban planning and ecology. In this context PD Dr. Kai Rommel, Division of Resource Economics, presents some aspects of the project "Climate and Energy in a Complex Transition Process towards Sustainability in Hyderabad". This project is initiated by the HU Berlin and the German Federal Ministry of Research and Education. The project is headed by Prof. Dr. Dr. h. c. Konrad Hagedorn, Division of Resource Economics at the Faculty of Agriculture and Horticulture. The project focuses on one hand on adaptation strategies to climate change and on the other on the mitigation of increasing greenhouse gas emissions, which are due to the rising living standard of the urban middleclass of Hyderabad as well as the growing numbers of motor vehicles. The goal of this project is to establish Hyderabad as a Low Emission City in Asia.

The symposium will be held in English and a previous sign-up is required.

Further information about the Aedes-events: http://aedes-arc.de/sixcms_4/sixcms/list.php?page=pg_aedes_austell07_eng_coming and the megacity project: <http://www.sustainable-hyderabad.de/>.

Symposium "What Makes India Urban?", 10.10.2009

venue @ Aedes Network Campus Berlin, Christinenstr. 18, 10119 Berlin